
Големите престъпни деяния 
оставят своя отпечатък 
върху тъканта на историята. 
Към тази мисъл ме връща 
отбелязаната наскоро 77-а 
годишнина от безславната 
капитулация на Япония (15 
август 1945 г.) – последната 
от драматичните събития 
във Втората световна война. 
В онези барутни времена 
на неотдавнашното минало 
Страната на изгряващото 
слънце си спечели печалната 
слава на втора фашистка 
сила след германския 
Трети райх. Въоръжено 
до зъби, милитаристично 
Токио нанесе жестоки 
удари по своите съседи. 
На първо място трябва да 
споменем деветгодишната 
съпротивителна война 
на Китай срещу Япония, 
която завърши с победа 
и допринесе сериозно за 
успеха на антифашистката 
коалиция в региона на Тихия 
океан. За съжаление, с 
цената на 30 милиона убити  
и ранени…

Не по-малко жестоки са 
действията на озверелите 
самураи и в други съседни 
територии. В края на 
деветнайсети век японците 
например окупират Тайван и 
околните му острови Пънху 
и за недълъг период избиват 
600 000 мъже, жени и деца.

Въпреки горчивите уроци 
на историята и приетата 
миролюбива следвоенна 
конституция, днес духовете 
на агресията и милитаризма 
отново бродят по коридорите 
на властта в Япония. Един 
красноречив пример: 
след неотдавнашното 
провокативно посещение на 
председателката на Камарата 
на представителите Нанси 
Пелоси в Тайван – в остро 
противоречие с резолюцията 
на ООН за „един Китай“, 
подкрепена от над 170 
държави по света, Токио си 
позволи нагли коментари по 
проблема.

Петър Герасимов .

Светът помни!

От редактора
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2Си Дзинпин на работно 
посещение в Шънян
На 17 август председателят  
Си Дзинпин продължи 
посещението си в провинция 
Ляонин. В Шънян, столицата 
на провинцията, той посети 
високотехнологичната компания 
„Синсун“ и жилищен  
комплекс в града.

Действията на САЩ – 
заплаха за сигурността  
и мира в района  
на Тайванския проток
Слово на Н. Пр. Дун Сяодзюн, 
посланик на КНР в България, 
на пресконференция в София, 
посветена на Тайванския въпрос 
и напрегнатата ситуация заради 
визитата на Нанси Пелоси.

I I 8
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Селските сватби  
набират популярност
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Плажовете  
на Китай 13

Планината Фандзин, Китай 

Десет години 
сътрудничество между 
Китай и държавите от 
Централна и Източна 
Европа: Вектор към 
споделеното бъдеще
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Върнахме на хората 
синьото небе и 
блещукащите звезди
От 18-ия конгрес на 
ККП насам върви 
преструктуриране на 
индустриите. Делът на 
екологично чистата зелена 
енергия в китайския 
енергиен микс се увеличава. 
Води се борба със 
замърсяването на въздуха 
през есента и зимата. Хората 
все повече се наслаждават 
на чистия въздух, небето и 
блещукащите звезди.

а 17 август,  пре-
зидента Си Дзин- 
пин продължи 
посещението си 
в североизточ-
ната провинция 

Ляонин. В Шънян, столи-
цата на провинцията, той 
посети високотехнологич-
ната компания „Синсун“ и 
жилищен комплекс в града.

Компанията „Синсун“ 
е специализирана в про-
изводството на индустри-
ални роботи и роботизи-
рана техника. Тя е осно-
вана през 2000 г. и има за 
цел изследването на тех-
нологията на роботиката 
и свързаните с нея проду-
кти и услуги. 

Компанията изнася ви-
сокотехнологични решения 
и продукти за повече от 40 
държави и района по све-
та и прилага обслужване и 
технологично надграждане 
на над 4000 предприятия 

Н

по целия свят. Същия ден 
китайският лидер посети и 
жилищния квартал Мудан, 
област Хуангу, в Шънян.

Под ръководството на 
партийния комитет на 
квартала 3094 домакин-
ства са интегрирани в ед-
но голямо семейство. Те 
обсъждат съвместно граж- 

данските проблеми и с 
общи усилия управляват 
квартала, като се грижат 
за възрастните, организи-
рат обучението и уроците 
за децата и тийнейджъри-
те по време на ваканцията, 
откриват читални за обога-
тяване културния живот на 
гражданите

Си Дзинпин на работно 
посещение в Шънян

Реални ползи за 
африканските народи

Н
а 17 август чле-
нът на Държав-
ния съвет и ми-
нистър на външ-
ните работи Уан 
И ръководи сре-

ща на координаторите за 
прилагане на резултатите 
от 8-ата министерска кон-
ференция на Форума за ки-
тайско-африканско сътруд-
ничество в Пекин.

Уан И заяви, че минала-
та година 8-ата министер-
ска конференция на фору-
ма е била успешно прове-
дена в Дакар, столицата на 
Сенегал. Китайският пред-
седател Си Дзинпин обяви 
стартирането на „Деветте 
проекта“ за сътрудничест-
во между Китай и Афри-
ка. След повече от половин 
година Китай и Африка ре-
шително поддържат искре-
на солидарност и се фоку-
сират върху сътрудничество 
и развитие. Изпълнението 

на резултатите от среща-
та напредва добре, носей-
ки истински ползи за афри-
канския народ. Стоейки на 
нова историческа отправ-
на точка, Китай и Афри-
ка трябва да стимулират 
по-тясното сътрудничество, 
за да изградят китайско-аф-
риканска общност със спо-
делена съдба в новата ера.

Уан И направи 5 пред- 

ложения за бъдещето на съ-
трудничеството: 

Първо – засилване на со-
лидарността и взаимопо- 
мощта. Второ – насърчава-
не на общо развитие. Тре-
то – защита на регионал-
ния мир. Четвърто – про-
дължаване на традиционна-
та дружба. Пето – насърча-
ване за международно съ-
трудничество с Африка.

В

С

Пекин: Китай и Индия са 
способни да реализират 
важни стъпки

Прилагане на важни 
регионални стратегии

ъншният ми-
нистър на Ин-
дия Субрахма- 
ням Джашан- 
кар заяви нас- 
коро, че „ази- 

атският век“ ще настъпи 
само когато Китай и Ин-
дия се обединят, а обра-
тното едва ли ще се слу-
чи. В коментар на това на 
редовната си пресконфе-
ренция говорителят на ки-
тайското Министерство на 
външните работи Уан Уън-
бин припомни изказване 
на китайските лидери, спо-
ред което, ако Китай и Ин-
дия не се развиват, то това 
няма да е векът на Азия. 

„Истинският азиатско- 
тихоокеански или азиатски 
век няма да настъпи, до-
като Китай, Индия и ня-
кои други съседни държа-
ви не се развият“, подчерта 
говорителят. Китай и Ин-
дия са две древни циви- 

лизации, две нововъз-
никващи икономики и две 
съседки. Общите им инте-
реси надхвърлят различия-
та. И двете страни са дос-
татъчно мъдри и способ-
ни за постигането на вза-
имни успехи, вместо да се 
съсипват, каза говорите-
лят. „Надяваме се, че ин-
дийската страна ще рабо-
ти в една и съща посока с 
китайската, ще изпълня-
ва постигнатите от лиде-
рите на двете страни ва-
жни единодушия, сред кои-
то да си сътрудничат, да не 
се заплашват и да използ-
ват възможностите за вза-
имно развитие, за да може 
двустранните отношения 
да се върнат към предиш-
ното нормално състояние.“ 
Уан Уънбин призова също 
за защита на общите ин-
тереси на Китай и Индия, 
както и на огромния брой 
развиващи се държави.

лед 18-ия кон-
грес на ККП 
започва мащаб-
ното прилагане 
на важни реги-
онални страте-

гии за развитие на дър-
жавно и местно ниво в 
централната и западната 
част на Китай, които се 
превърнаха в примамли-
ва дестинация, предоста-
вяща безпрецедентни въз-
можности за развитие на 
редица индустрии и мла-
ди таланти. Значително по-
добрената координация на 

регионалното развитие да-
ва нов тласък за китайска-
та икономика.

В момента все повече 
млади хора избират цен-
трални и западни райони 
за своето кариерно разви-
тие. Според данните от по-
следните десет години за 
новорегистрираните ком-
пании на пазара в 338 гра-
да от цялата страна, пазар-
ните играчи в традицион-
ното производство и стра-
тегически нововъзникващи 
индустрии са се увеличи-
ли повече от четири пъти.
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8月23日下午，国务院总理李克强在北京中南海紫光阁同荷兰首相吕特举行视频会晤。

李克强同荷兰首相吕特举行
视频会晤

新华社北京8月23日
电 国务院总理李克强8
月23日下午在中南海紫
光阁同荷兰首相吕特举
行视频会晤。

李克强表示，中荷都
是开放型经济体，也是
重要合作伙伴。今年适
逢中荷建交50周年，中
方高度重视发展中荷关
系，两国元首互致了贺
电。中方愿同荷方一道，
推动中荷开放务实的全
面合作伙伴关系取得更
多成果，为两国人民谋
取更大福祉。

李克强指出，中方愿
同荷方增进政治互信，
发挥互补优势，深挖合
作潜力，加强对话沟通，
在相互尊重、平等相待基
础上，持续深化经贸、交
通、创新、应对气候变化
等领域的务实开放合作，
妥善处理分歧。中方欢
迎荷方更多优质农产品
进入中国市场，愿在做好
防疫工作的同时增加双
方直航航班，促进两国
人员往来和交流合作。

李克强强调，荷兰是欧
洲重要国家，中荷之间良

好的关系与合作不仅有利
于双方，也有利于中欧关
系健康稳定发展。

吕特表示，荷中具有特
殊关系，两国友谊不断深
化。荷方愿同中方一道，
以两国建交50周年为契
机，进一步加强双边贸
易、交通、农业、应对气
候变化等领域合作，促进
人员往来，增进双多边各
领域对话沟通，推动荷中
关系更好发展。

双方还就共同关心的
国际和地区问题交换了
意见。

新华全媒+丨2022年服贸会开幕在即 这些“更多”值得期待
新华社北京8月23日电 

题：2022年服贸会开幕在
即 这些“更多”值得期待

记者从国新办23日举
行的新闻发布会上获悉，
主题为“服务合作促发展 
绿色创新迎未来”的2022
年中国国际服务贸易交易
会定于8月31日至9月5日
在国家会议中心和首钢
园区举办。从今年展会特
点来看，展会规模及各方
参与度进一步扩大，国际
化和专业化水平进一步
提升，组展办会更加突出
绿色创新合作，专区专馆
更加集中盘点十年服贸
成就。

“ 更 多 ” 企 业 线 下 参
展，整 体国际化 率达 到
20.8%。

北京市副市长杨晋柏介
绍，2022年服贸会展览面
积和线下参展企业数量均
超过了上届。展区面积较
上届增加2.6万平方米，年
度主题专区规模扩大1倍，
达到2万平方米。截至8月
22日，除国别、省区市展
外，线下参展企业达1407
家，比去年增加13.8%，其
中，世界500强及行业龙头
企业446家。

“本届服贸会将会有超

过400家的世界500强以
及国际龙头企业线下参
展，整 体国际化 率达 到
20.8%，比上一届提升近3
个百分点。”商务部副部长
盛秋平说。

“更多”国家和国际组织
参与，观众可线上畅游国
别展。

北京市商务局局长丁勇
介绍，截至8月22日，已经
有71个国家和国际组织确
定在2022年服贸会综合

展亮相，包括阿联酋、德
国、英国等59个国家，世
界气象组织、联合国教科
文组织等12个国际组织，
分别比上届增加11个和2
个；涉及17个服务贸易前
30强国家，比上届增加5
个；阿联酋、瑞士、意大利
等10个国家首次以国家名
义设展。

据了解，观众可以在国
别专区了解各国服务贸易
发展动态，领略各国风土

人情和人文特色。阿联酋
将担任今年服贸会主宾
国，围绕“多元化经济”展
示航空服务、金融服务、
先进制造、文化服务等。
荷兰、奥地利、葡萄牙等
33个国家将搭建国家“云
展厅”，让观众可以随时随
地线上畅游。

“更多”突出绿色创新
合作，预筹合作成果已超
上届。

今年新设环境服务专

国家卫健委发布“十四五”
食品安全标准与监测评

估规划
新华社北京8月23日

电 国家卫生健康委近日
发布《食品安全标准与监
测评估“十四五”规划》。
规划对“十四五”时期中国
食品安全标准、监测评估
与国民营养工作的发展目
标、保障措施等做出系统
设计和具体部署。

规划提出，“十四五”期
间，要以提升卫生健康系
统基层食品安全风险防
范能力为重点，发挥好食
品安全标准与风险监测
评估工作在“预防为主、
风险管理、全程控制、社
会共治”的食品安全治理
体系中的基础性作用。规
划还明确了“十四五”期间

中国食品安全标准与监
测15项重点工作任务。

为进一步完善中国食
品安全标准体系，根据规
划，国家卫生健康委将制
定修订部分食品安全国
家标准，包括修订食品中
污染物限量、致病菌限
量、食品相关产品等通用
标准；制定、修订辐照食
品加工卫生规范等。

国民营养健康，离不
开合理膳食。规划还提
出，建立中国居民的食
物成分、人群营养健康、
食 品 标 签 等 相 关 数 据
库，动员全社会参与减
盐、减油、减糖，促进平
衡膳食。

题，全面展示生态环保、绿
色节能新技术、新应用；更
加突出数字科技新元素，
在电信服务专题中设置了
元宇宙体验馆；另外继续
设置金融服务、教育服务、
健康卫生服务、供应链及
商务服务等专题展，充分
展示各类新技术、新成果、
新业态、新模式。

杨晋柏介绍，在首钢园
展区，用元宇宙打造体验
馆和成果发布厅，集中展
示元宇宙内容制作、场景
应用等新兴领域前沿技术
和发展成果。目前预筹合
作成果401项，数量已经
超过了上届。

“更多”盘点服贸成就，
展望未来发展方向。

在国家会议中心综合展
厅设置中国服务贸易成就
展专区，回顾党的十八大
以来中国服务贸易10年发
展历程和成就贡献，展望
未来发展方向；优选一批
服务贸易成果进行展示，
涉及供应链服务、建筑服
务、航空运输服务等领域，
涵盖数字人民币、人工智
能等最新应用场景。在首
钢园区设置创新服务特色
展示馆，回顾往届优秀成
果，展示最新应用案例。
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Ръст от 8% на електроенергията 
от възобновяеми източници

апацитет за про-
изводство на еле- 
ктроенергия от 
възобновяеми 
източници в Ки-
тай, който е вече 

инсталиран, регистрира го-
дишен ръст през юли спо-
ред Националната енергий-
на администрация, която 
публикува данни за първите 
седем месеца на годината.

Към края на юли капа-
цитетът за производство 
на енергия е бил около 340 
милиона киловата, което 
е увеличение със 17,2% 
на годишна база, а този 
на фотоволтаичните фер-
ми е достигнал 340 ми-
лиона киловата, или ръст 
от 26,7%.

В края на юли общи-
ят инсталиран капацитет 
за производство на елект- 

роенергия в страната е бил 
около 2,46 милиарда кило-
вата, което представлява 
покачване от 8% спрямо 
предходната година, по-
казват още данните. Спо-
ред националния план за 

действие, публикуван ми-
налата година, Китай има 
за цел да увеличи дела на 
потреблението на енергия, 
генерирана от неизкопае-
ми горива, до около 25% 
към 2030 г.

Въздушният товарен трафик  
се нормализира

итайският въздушен товарен 
трафик показва резултати и нор-
мализация, сподели на прескон-
ференция служител на граж-
данската авиация. Според Лиен  
Нан, директор на транспорт-

ния отдел на Администрацията за граж-
данска авиация на Китай, през юли граж-
данската авиационна индустрия е транспор-
тирала общо 539 000 тона товари и пощен-
ски пратки, което е увеличение от 28,3% в 
сравнение с април.

К
През периода януари-юли индустрията 

като цяло е изпълнила 163 000 полета за 
товарен транспорт, включително 117 000 
международни полета. 

Лиен споделя още, че капацитетът за 
поддържане на промишлени вериги и ве-
риги за доставки на въздушното карго е 
значително подобрен. През юли бе пусна-
то в експлоатация и летище Ърджоу-Хуа-
ху в Хубей – първото професионално ле-
тище карго център в Азия и четвъртото 
по рода си в света.

Насърчаване  заетостта и 
предприемачеството

Н
а 19 август пред-
седателят на Ки-
тай Си Дзинпин 
изпрати поздра-
вителен адрес до 
Световната кон-

ференция за развитие на 
професионалното и техни-
ческо образование.

В него той посочва, че 
професионалното образо-
вание е тясно свързано с 
икономическото и соци-
ално развитие и е от ва-
жно значение за насърчава-
не на заетостта и предпри-
емачеството, както и подо-
бряване благосъстоянието 
на хората. 

Китай активно насърча-
ва висококачественото раз-
витие на професионално-
то образование и подкре-
пя международния обмен 
и сътрудничество в сфе-
рата, посочва китайският 
лидер, добавяйки, че Ки-
тай има желание да рабо-
ти с другите страни за за-
силване обмяната на опит, 

съвместното изграждане и 
споделяне, както и реали-
зиране на инициативи за 
глобалното развитие и да 
допринесе за по-скорошно-
то прилагане на Програма-
та на ООН за устойчивото 
развитие до 2030 г.

Световната конферен-
ция за развитие на профе- 
сионалното и техническо 

образование се провежда 
в китайския град Тиендзин. 
Тази година тя се фокуси-
ра върху професионалното 
и техническо образование 
в постепидемичната ера, 
промените, новите методи 
и умения. Съорганизатори 
на събитието са Министер-
ството на образованието и 
управата на Тиендзин.

10 000 товарни  
влака между Китай  
и Европа

Светът помни!

о 21 август об-
щият брой на 
товарните вла-
кове, пътували 
между Китай и 
Европа, достиг-

на 10 000. По тях от нача-
лото на годината са изпра-
тени това с обем от 972 000 
TEU, което е увеличение 
от 5% на годишна база, а 
общият процент на теж-
ките контейнери достиг-
на 98,4%. В момента то-
варените влакове между 
Китай и Европа се движат 
по 82 маршрута, достига-
щи до 200 града в 24 ев-
ропейски държави. Мрежа-
та за транспортни услуги 

покрива цяла Европа, а ка-
тегориите стоки, които би-
ват пренасяни, включват 
дрехи, автомобили и части 
за тях, зърно и дървесина.

Развитие на товарния 
железопътен транспорт 
между Китай и Европа 
оптимизира отварянето, 
разширява икономиче-
ския и търговския обмен 
между двата края на Ев-
разийския континент, за-
дълбочава международно-
то сътрудничество в про-
изводствения капацитет и 
дава силен тласък в съв-
местното изграждане на 
инициативата „Един пояс,  
един път“.

Още по време на крат-
кия престой на Пелоси в 
Тайпе японският минис-
тър-председател Фумио 
Кишида заяви, че военни-
те учения на Китай около 
Тайванския проток сериоз-
но засягали сигурността на 
Япония (?!), и нескрито за-
плаши, че „Япония и САЩ 
ще поддържат мира и ста-
билността в района на Тай-
ванския проток“. Освен то-
ва официално Токио и дру-
ги страни от формата Г-7, 
а и от Европейския съюз 
излязоха с т. нар. съвмест-
но изявление в подкрепа на 
действията на САЩ.

Своеволното подми-
наване на историята е 
най-малко късогледа поли- 

тика, която има неприят-
ния дъх на реваншизъм и 
агресивност. Светът пом-
ни добре военните прес-
тъпления на фашизирано 
Токио в средата на мина-
лия век, а „замитането“ на 
вината под килима на вре-
мето открива опасната въз-
можност тя да се повтори, 
коментира Радио Китай. 

„Ако властимащите в 
Япония искат да заложат 
държавата си „на късме-
та“, да се отнесат враждеб-
но към съседите и да по-
емат отново по пътя към 
военна експанзия, в край-
на сметка отново ще зав-
лекат Япония в бездната“, 
се казва в анализа на ки-
тайската национална елек-
тронна медия.

Д

I стр. 1

САЩ и Япония провеждат тайни военни игри,  
за да подготвят конфликта между Китай и Тайван
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Кисинджър: САЩ са на ръба на война  
с Русия и Китай 

В
интервю за „Уол 
стрийт джър-
нал“ 99-годиш-
ният бивш дър-
жавен секретар 
на САЩ Хенри 

Кисинджър, заяви, че е раз-
тревожен от „неравновеси-
ето“ в глобалната полити-
ка. „Ние (САЩ) сме на ръ-
ба на война с Русия и Ки-
тай по въпроси, които от-
части създадохме сами, без 
никаква представа как то-
ва ще свърши или до как-
во трябва да доведе“, смя-
та той.

В коментар за Тайван Ки-
синджър посочи, че САЩ 
и Китай вървят към кри-
за, и препоръча „устойчи-
вост“ от страна на Вашинг- 

тон. Политиката на Ва-
шингтон към остров Тай-
ван „съхрани мира между 
Китай и САЩ в продъл-
жение на 50 години“, каза 
той, отбелязвайки, че „сле-
дователно трябва да бъдете 
много внимателни с мерки-
те, които, изглежда, проме-
нят основната структура“.

„Това е 99-годишен чо-
век, който обучава 79-го-
дишния“, каза Лю Сян от 
Китайската академия за со-
циални науки, пред Global 
Times в неделя. 

„Очевидно сегашното 
правителство на САЩ, ръко- 
водено от Джо Байдън, ня-
ма представа какво е равно-
весие, тъй като първо трябва 
да признаете легитимността 

на своя партньор. Ако оспо-
рите легитимността, вклю-
чително суверенитета на ва-
шия партньор, е невъзмож-
но да постигнете равнове-
сие“, коментира той.

„Според мен равнове-
сието има два компонен-
та, казва Кисинджър в ин-
тервюто. Един вид баланс 
на силите, с приемане на 
легитимността на поняко-
га противоположни цен-
ности. Защото, ако вярва-
те, че крайният резултат от 
вашите усилия трябва да 
бъде налагането на ваши-
те ценности, тогава мисля, 
че равновесието не е въз-
можно. Така че едно ни-
во е нещо като абсолютно 
равновесие. Другото ниво 

е равновесие на поведение-
то, което означава, че има 
ограничения в упражнява-
нето на вашите собствени 
способности и власт във 
връзка с това, което е не-
обходимо за общото рав-
новесие“.

Провокативното пътува-
не на Нанси Пелоси до Тай-
ван доведе до доста критики 
в САЩ и не само основни 
медии като „Ню Йорк тай-
мс“ излязоха с редакцион-
ни статии, в които се казва, 
че „отношенията на САЩ 
с Китай не трябва да бъдат 
толкова напрегнати“, а съ-
що така влиятелни фигури 
като Томас Фридман опре-
делиха визитата като „край-
но безразсъдна“.

Хенри Кисинджър:  
ние (сАЩ) сме на  
ръба на война  
с русия и Китай 
по въпроси, които 
отчасти създадохме 
сами, без никаква  
представа как това 
ще свърши или до 
какво ще доведе

Пекин похвали Путин за забележките му  
по повод визитата на Пелоси в Тайван

К
итай приветства 
критиките на ру-
ския президент 
Владимир Пу-
тин към посеще-
нието на пред-

седателя на Камарата на 
представителите на САЩ 
Нанси Пелоси в китайския 
регион Тайван, като каза, 
че коментарите на Путин 
показват последователната 
и твърда взаимна подкрепа 
между двете страни по въ-
проси, засягащи основните 
им интереси. Докато се из-
казваше на 10-ата москов-
ска конференция за меж-
дународна сигурност, Пу-
тин каза, че посещението 
е част от „целенасочената 
и преднамерена“ стратегия 
на САЩ за дестабилизи-
ране на региона и света, а 

не просто пътуване, напра-
вено от безотговорен по-
литик, отбелязва в. „Чай-
на тодей“. 

Вестникът цитира Пу-
тин, че САЩ демонстри-
рат неуважение към други-
те страни и че това е „ста-
рателно планирана прово-
кация“ и пореден опит на 
САЩ да „разпалят пламъ-
ците и да предизвикат про-
блеми в Азиатско-тихооке-
анския регион“.

Западът се опитва да 
отклони вниманието от 
своите неотложни соци-
ално-икономически про-
блеми, като обвинява Ру-
сия и Китай за собствени-
те си неуспехи, изтъква Пу-
тин, добавяйки, че също та-
ка  Вашингтон „се стреми 
да разшири блоковата си 

система към Азиатско-ти-
хоокеанския регион, както 
направи с НАТО в Европа“.

Приветствайки забележ-
ките на Путин, говорите-
лят на Външното минис-
терство Уан Уенбин комен-
тира, че те представляват 
високото ниво на стратеги-
ческа координация между 
Китай и Русия.

Китай ще продължи 
да работи с международ-
ната общност за защита 
на принципите на Устава 
на ООН и поддържане на 
регионалния и световния 
мир, каза Уан по време на 
пресконференция.

Повече от 170 държави, 
включително Русия, изра-
зиха подкрепа за Китай и 
принципа за „един Китай“, 
след като Пелоси посети 

острова въпреки многокра-
тната и силна съпротива на 
Китай. Коментарите на Пу-
тин са последните в реди-
ца заклеймявания, напра-
вени от официални лица 
в Русия, които потвържда-
ват придържането на Русия 
към принципа за „един Ки-
тай“ и противопоставяне-
то на „независимостта на 
Тайван“.

В изявление, публикува-
но още по време на пър-
вия ден от неотдавнашно-
то посещение на Пелоси в 
Тайван на 2 август, руско-
то външно министерство 
го нарече „явна провока-
ция“ и призова САЩ да 
се въздържат от подкопа-
ване на регионалната ста-
билност и международна-
та сигурност.

Владимир Путин:  
това е „старателно 
планирана 
провокация“ и 
пореден опит на 
сАЩ да „разпалят 
пламъците и да 
предизвикат 
проблеми в 
Азиатско-
тихоокеанския 
регион

„Файненшъл таймс“ изопачава политиката  
на Китай за отпускане на заеми

М
инистърът на 
финансите на 
Бангладеш Му- 
стафа Камал 
определи ка-
то „изопачава-

не” публикация на вестник 
„Файненшъл таймс“, кри-
тикуващ политиката на Ки-
тай за отпускане на заеми 
на развиващи се страни от 
инициативата „Един пояс, 
един път“. 

По думите му „всеки  
проект във всяка страна 
може да бъде финанси-
ран, ако бъде доказано, че е 
финансово жизнеспособен 
чрез стриктно проучване“. 

Освен това министър Ка-
мал заяви, че по никакъв 
начин не е отправял пре-
дупреждения, свързани с 
китайските заеми, както 
се твърди в материала на 
„Файненшъл таймс“ от 9 
август.  В последвало уточ-
нение на Министерството 
на финансите се казва, че 
Бангладеш дължи прибли-
зително 4 милиарда дола-
ра на Китай – нищожна 
сума в сравнение с него-
вия БВП от 416 милиарда 
долара и кумулативния му 
външен дълг от 51 милиар-
да долара.

Казусът бе коментиран 

и от говорителя на ки-
тайското Външно минис-
терство Уан Уънбин на 
пресконференцията му то-
зи понеделник. 

Той за пореден път по-
сочи, че тезата за „дълго-
вия капан“ на Пекин е „из-
мислица“. 

„През годините Китай 
предостави голям брой 
нисколихвени и с дълъг 
период на падеж префе-
ренциални заеми в отго-
вор на нуждите на разви-
ващите се страни, за да им 
помогне да подобрят своя-
та инфраструктура и бла-
госъстоянието на хората. 

Делът на задълженията на 
тези страни към Китай е 
много по-нисък в сравне-
ние с този към междуна-
родните капиталови паза-
ри и многостранните фи-
нансови институции, ръко-
водени от западните стра-
ни“, посочи Уан. „Факти-
те многократно са доказва-
ли, че така тезата за „ки-
тайския дългов капан“ це-
ли да разстрои и подкопае 
взаимноизгодното сътруд-
ничество между Пекин и 
други развиващи се стра-
ни“, добави Уан.

Мустафа КАМАл 
заяви, че по никакъв 
начин не е отправял 
предупреждения, 
свързани с 
китайските заеми, 
както пише във 
„Файненшъл таймс“ 

КомЕнтарИ
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итайската акаде-
мия на селско-
стопанските нау-
ки стартира ини-
циатива за укреп-
ване на научните 

и технологичните иновации 
в областта на селскостопан-
ските машини и оборудва-
не, съобщава Радио Китай 
за чужбина. 

Инициативата има за 
цел да ускори механизира-
ното, интелигентно зелено 
развитие на селскостопан-
ското производство, давай-
ки солидна подкрепа за раз-
работването на оборудва-
не за осигуряване на про-
доволствената сигурност на 
страната, както и високока-
чествено развитие на земе-
делието и селските райони. 
Две са основните точки в 
програмата – интелигентно 
оборудване и капацитет за 
иновации. 

Инициативата е съсредо-
точена върху интелигентно 
производствено оборудва-
не за основни хранителни 

ад 30 нови ро-
бота дебютират 
на тазгодишна-
та Световна кон-
ференция по ро-
ботика, съобщи- 

ха организаторите на прес-
конференция в Пекин. В 
конференцията, позната 
още като „Пекинско шоу 
на роботите“, тази година 
участват над 130 компа-
нии. Генералният дирек-
тор на Китайския инсти-
тут по електроника казва, 

че има редица демонстра-
ции на живо. Успоредно с 
конференцията се проведе 
и Международното състе-
зание по роботика, в което 
над 4000 участници мерят 
сили в четири категории.

По време на събитието 
бе представен и доклад за 
развитието на роботика-
та в Китай, в който ще се 
разяснят най-новите тен-
денции в областта.

Насърчаване на иновациите  
в селското стопанство

Световната 
конференция  

по роботика 

науКа

ъс забележимия напре-
дък, постигнат в стре-
межа на Китай към 
изчислителна мощ или 
способността да обра-
ботва данни, беше по-

ложена солидна основа за прехо-
да му към цифрова икономика. 
Общата скала на изчислителна-
та мощност на страната сега е на 
второ място в света според Ми-
нистерството на промишлеността 
и информационните технологии 
(MIIT), съобщи агенция Синхуа. 
До края на юни броят на използ-
ваните стелажи в Центъра за дан-
ни надхвърли 5,9 милиона, а бро-
ят на сървърите достигна близо 20 
милиона в Китай, посочва Син-
хуа. Освен това Китай има около 
1,85 милиона 5G базови станции 
и повече от 450 милиона 5G край-
ни потребители до края на юни.

Джан Юнмин, заместник-ми-
нистър на MIIT, казва, че засиле-
ната бърза цифрова трансформа-
ция на обществото и икономиката 
създава силно търсене на изчисли-
телна мощност, като по този на-
чин предоставя рядка историческа 
възможност за развитие на секто-
ра на изчислителната мощност.

Миналата година пазарът на 
облачни изчисления в Китай над-
хвърли 300 милиарда юана според 
данните на Китайската академия 
за информационни и комуника-
ционни технологии.

Говорейки за бъдещето, Джан 
каза, че ще бъдат положени пове-
че усилия за изграждане на нова 
информационна инфраструктур-
на система, базирана на ново по-
коление комуникационни мрежи, 
с данни и изчислителни мощни 
съоръжения като ядро и проби-
вен фокус върху инфраструктура-
та за конвергенция. Той също та-
ка подчерта необходимостта от за-
силване на иновациите в сектора 
на изчислителната мощност чрез 
насърчаване на определянето на 
стандарти за изчислителна мощ-
ност като тези, свързани с нови 
центрове за данни и индустриал-
ни центрове за големи данни. От 
друга страна, каза Джан, фокусът 
ще бъде върху справянето с тър-
сенето на цифрово икономическо 
развитие и задълбочаване на ин-
теграцията между изчислителна-
та мощ и сектори.

Бързият растеж на компютър-
ната инфраструктура дойде на фо-
на на стремежа на Китай да раз-
вие цифровата си икономика, коя-
то се увеличи от 11 трилиона юа-
на през 2012 г. до над 45 трилиона 
юана през 2021 г.

Джан разглежда като произ- 
водствен фактор изчислителната 
мощ. Тя е важна като нов тип про-
изводителност, като жизненоважна 
основа за развитието на цифрова-
та икономика и като нов двигател 
за разгръщане на потенциала на 

Компютърната мощ 
проправя път за 
трансформацията на 
цифровата икономика

данните. Този фактор също така 
стимулира цифровата трансформа-
ция на икономиката и общество-
то и насърчава изграждането на 
цифрово правителство.

Всички индустрии трябва да 
следват тенденциите в дигитали-
зацията, казва Джан и призовава 
да се ускори изграждането на ком-
пютърна инфраструктура, да се на-
сърчават иновациите в индустрия-
та на компютърната мощност и да 
се засилва координираното и от-
крито сътрудничество между раз-
личните сектори, които участват 
в дигитализацията.

На национално ниво през фев-
руари вече стартира мегапроект, 
включващ създаването на осем 
национални изчислителни хъба в 
страната и десет национални клъс-
тера от центрове за данни за по-
добряване на цялостната изчисли-
телна мощност. Това е значителна 
основа за развитието на цифрова-
та икономика на Китай.

Чрез създаването на национал-
на мрежа за компютърна мощност 
проектът ще подпомогне по-слабо 

развитите региони с изобилие от 
възобновяеми енергийни ресур-
си за съхраняване и обработка на 
данни, предавани от икономиче-
ски напредналите райони, за да се 
отговори на нарастващото търсе-
не и дисбаланса на регионалния 
капацитет. Сега изчислителната 
мощност се прилага широко в об-
ласти като индустриалния интер-
нет, интелигентните медицински 
грижи, финтех и космонавтиката.

Изправени пред въздействие-
то на множество фактори, вклю-
чително епидемията на ковид, та-
зи година много производствени 
предприятия в Китай се обърна-
ха към индустриалния интернет и 
съответните му приложения, за да 
повишат стабилността на верига-
та за доставки.

Доклад на консултантската фир-
ма за електронна търговия Ebrun 
и Китайската федерация по логис-
тика и покупки показа, че над 70 
процента от анкетираните ком-
пании са започнали да извърш-
ват доставки с помощта на цифро-
ви средства.

страницата подготви  
Любомир михайЛов

култури, достигане на са-
модостатъчност на ключови 
земеделски култури и разви-
тие на основни технологии 
в производственото оборуд-
ване. Иновационният капа-
цитет на селскостопански-
те машини и оборудване на 
страната се е подобрил през 
последните години, а общи-
ят процент на механизация 
на земеделието е надхвър-
лил 71 процента, отбеляз-
ва медията.

Президентът на Ки-
тайската академия на сел-
скостопанските науки У 
Конмин призова за насър-
чаване на ключови изследо-
вателски задачи като науч-
ни и технологични изслед-
вания на ефективни и ин-
телигентни екологични сел-
скостопански машини, съв-
местни иновации в наука-
та от страна на предприя-
тията за селскостопански 
машини.

Информационния парк Гуейджоу  
на China Telecom Cloud Computing  
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еусетно изми-
на едно десети-
летие от старта 
на сътрудничест-
вото между Ки-
тай и държави-

те от Централна и Източ-
на Европа.

На първата среща на 
върха между лидерите на 
новия международен фор-
мат, проведена във столи-
цата на Полша – Варша-
ва, през 2012 г., китайският 
премиер Уън Дзябао пред-
стави 12 мерки за насър-
чаване на сътрудничество-
то между Китай и държа-
вите от ЦИЕ. 

Предложено бе създава-
нето на изследователския 
фонд във формата Китай – 
ЦИЕ, на който официален 
Пекин предоставя от 2013 
г. по 2 млн. юана годишно. 

Създаването на този 
фонд цели насърчаване и 
подкрепа на експерти, уче-
ни и мозъчни тръстове, как-
то и други лица и институ-
ции от 17-те страни от ЦИЕ 
и Китай, които изучават от-
ношенията между Китай и 
ЦИЕ, както и насърчава-
не на академичния обмен. 

През 2013 г. на форума 
на върха в Букурещ бе по-
дписан и официален ме-
морандум за създаване на 
Център за насърчаване на 
сътрудничеството в облас-
тта на селското стопанство 
между Китай и страните 
от Централна и Източна 
Европа – ЦНСССКЦИЕ, 
който е базиран в столица-
та на България, София, и 
по-точно в Министерство-
то на земеделието, храни-
те и горите.

Няколко години по-къс-
но, на 8-ия форум на вър-
ха в Дубровник, Хърватия, 
през 2019 г. бе създаден и 
Глобален център за парт-
ньорство между страните 
от формата „17+1“, който 
също се намира в София. 
Главен секретар на Глобал-
ния център за партньорство 
е доц. д-р Мариана Тиен.

Цитираме тези приме-
ри, за да покажем, че още 
от първите години на съ-
трудничество между Китай 
и държавите от Централ-
на и Източна Европа Бъл-
гария активно взима учас-
тие в различни инициати-
ви и значителни проекти, 
свързани с дейността на въ-
просното мащабно между-
народно начинание.

Тук бихме искали да 
споменем и някои от ос-
новните акцентите на това 
вече десетгодишно съдру-
жие, в което участва и стра-
ната ни: високите техноло-
гии, инвестициите, индус-
триалното партньорство, 
съвместните предприятия, 

Вектор към споделено бъдеще

инфраструктурата, селско-
то стопанство, туризма и 
други. Видно е, че сфери-
те за партньорство са мно-
го важни както за настоя-
щето, така и за споделено-
то бъдеще и откриват мно-
го възможности за страни-
те от Централна и Източна 
Европа с КНР – втората по 
мощ и значение икономи-
ческа сила в света.

За ефективността на по-
следните срещи на върха 
между страните от ЦИЕ и 
Китай може да се говори 
много. Достатъчно е да спо-
менем, че на форума в Со-
фия, проведен през 2018 г. 
в Националния дворец на 

културата, премиерите на 
Китай и България „дадоха 
зелена светлина“ на внуши-
телна по мащабите си биз-
нес среща, в която участ-
ваха около 1000 бизнесме-
ни от големи компании от 
страните на формата.

Китайските инвести-
ции в икономиката на съ-
седна Сърбия през послед-
ните години възлизат на 10 
млрд. евро, заяви на сре-
щата премиерът на Сърбия 
Ана Бърнабич. 

На същата среща бе изтък- 

нато, че в резултат на съ-
трудничеството между Бъл-
гария и Китай влиза в сила 
споразумение на стойност 
1,5 млрд. евро между бан-
ките за развитие, както и за 
участие на китайски ком-
пании в търгове за инфра-
структурни и транспортни 
проекти. Съобщено бе, че в 
София и други градове ве-
че се движат доставени от 
Китай дизелови и електри-
чески автобуси.

Разбира се, съществу-
ват още ред големи и неиз- 

ползвани възможности за 
сътрудничество, но в по-
следните години те бяха 
затруднени от кризисните 
елементи в глобален ма-
щаб и от пандемията на 
COVID-19. Освен това в 
развитието на междуна-
родните отношения в по-
следните няколко години 
се забелязва изостряне на 
икономическите отноше-
ния САЩ – Китай, започ-
нали при управлението на 
бившия президент Доналд 
Тръмп, който едва ли не 

обяви „търговска война“ на 
Пекин, която се  задълбо-
чи и при настоящия № 1 в 
Белия дом – Джо Байдън, 
като се прибягна и до поли-
тически провокации, свър-
зани главно с т. нар. Тай-
вански въпрос.

Тази геополитическа 
обстановка също дава не-
гативното си отражение и 
върху инициативата Китай 
– ЦИЕ. На 22 май 2021 г. 
Литва напусна формата 
„17+1“, а тази година – на 
11 август от инициатива-
та отпаднаха и Естония и 
Латвия. Причините за от-
теглянето на трите мини-
атюрни балтийски стра-
ни са доста неблаговидни 
и неубедителни в твърде-
нието, че „17+1“ пречела за 

синхронизирането на ЕС“. 
Разбира се, инициативата 
Китай – ЦИЕ е отворена 
и за други държави от ре-
гиона.

Определено може да ка-
жем, че юбилейната десе-
та година на инициативата 
бележи въпреки обективни-
те и субективни трудности 
увереното развитие по пъ-
тя на едно споделено бъде-
ще. Тази инициатива в ни-
какъв случай не застраша-
ва целостта или единство-
то на Европейския съюз, из-
правен между другото пред 
редица изключително сери-
озни вътрешни проблеми, 
белязани и с неотдавнаш-
ното напускане на ЕС от 
Великобритания.

Напротив, богатата па-
литра от стопански, науч-
ни, културни и други въз-
можности за сътрудничест-
во между Китай и държави-
те от ЦИЕ може единстве-
но да способства за цялост-
ното укрепване на отдел-
ни страни от Стария кон-
тинент и на европейското 
съдружие като цяло, което 
все още не е намерило на-
пълно себе си и има да из-
мине още много сложен и 
труден път. 

Петър КоНсТаНТиНов

Среща на върха между Китай  
и страните от ЦИЕ в Будапеща, 2017 г.

Среща на върха между Китай и страните от ЦИЕ в София, 2018 г.

Среща на върха между Китай и страните от ЦИЕ в Дубровник, 2019 г.

Десет години сътрудничество между Китай и държавите  
от Централна и Източна Европа: 
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важаеми представители на 
медиите, добър ден! Добре 
дошли и ви благодаря, че 
сте днес тук на тази прес-
конференция, посветена 
на Тайванския въпрос.

Ситуацията в Тайванския про-
ток е едно от местата, към които 
днес са насочени погледите на це-
лия свят. Както знаете, на 2 август, 
независимо от острата съпротива 
от китайската страна, председателят 
на Камарата на представителите на 
САЩ Нанси Пелоси посети Тайван. 
Това нейно действие беше грубо на-
рушаване на китайския суверени-
тет и териториална цялост, нанесе 
сериозен ущърб на политическите 
основи на китайско-американските 
отношения, и заплаши мира и ста-
билността в района. Китай катего-
рично осъди този ход и предприе ре-
дица контрамерки. Чрез днешната 
пресконференция бих искал да из-
ясня в детайли позицията на Ки-
тай по Тайванския въпрос. Тя има 
следните четири основни аспекта: 

На първо място, Тайван е 
неразделна част от територията на 
Китай от древността и за това има 

безспорни и ясни исторически и 
юридически факти. 

През 1895 г., вследствие на пора-
жението, което Китай претърпява 
в Първата японско-китайска война, 
той е принуден да отстъпи остров 
Тайван и близкия архипелаг Пън-
ху на Япония. След края на Втора-
та световна война Япония връща на 
Китай отнетите от него територии, 
включително възстановявайки ки-
тайския суверенитет над Тайван и 
Пънху. От 1945 до 1949 г. в Китай се 
води гражданска война между Ки-
тайската комунистическата партия 
и партията „Гоминдан”, в която по-
следната е победена и нейните ръ-
ководители, заедно с армията под 
техния контрол и поддръжници се 
оттеглят на остров Тайван и уста-
новяват местни сепаратистки режи-
ми, които действат и до днес. Та-
ка континенталната част на Китай 
и остров Тайван изпаднаха в пери-
од на продължително политическо 
противостоене. Обаче, трябва да се 
отбележи, че националният сувере-
нитет и териториална цялост на Ки-
тай никога не са били разделяни, 
както не се е променил фактът, че 
и двата бряга на Тайванския проток 
принадлежат на един Китай. През 
1971 г. Общото събрание на ООН 
прие Резолюция № 2758, в която се 
казва ясно, че в света съществува 
само един Китай и че остров Тай-
ван е част от него, а правителството 
на Китайската народна република е 
единственото законно правителство, 
представляващо целия Китай. Това 
е принципът  за „един Китай“. Този 
принцип е ядрото на най-важните 

интереси на Китай, той е червена-
та линия, която не може да бъде 
пресичана,  политическа основа за 
взаимоотношенията между Пекин и 
останалите страни и е общ консен-
сус сред международната общност.

На второ място, визитата на 
Пелоси в Тайван представлява 

сериозна политическа провокация, 
целяща повишаване нивото на 

официалните контакти между САЩ 
и Тайван, което е злонамерено и 

има сериозни последици. 
Тайванският въпрос е най-важ- 

ният, ключов и чувствителен въпрос 
в китайско-американските отноше-
ния. В комюникето от 1979 г. за ус-
тановяване на дипломатическите 
отношения между Китай и САЩ, 
Вашингтон даде ясно да се разбе-
ре, че няма да развива официал-
ни връзки с Тайван. Пелоси обаче, 
като фигура № 3 в йерархията на 
американската държавна власт, иг-
норира многократните предупреж-
дения от Китай, а на практика, с 
мълчаливото съгласие на правител-
ството на САЩ, осъществи гръмка 
„официална визита” – както самата 
я определи – с което наруши гру-
бо китайския суверенитет и сложи 
петно върху репутацията на своята 
държава. Управляващата в момен-
та в Тайван Демократична прогре-
сивна партия е записала в своята 
платформа, че ще работи за неза-
висимост на острова. През послед-
ните години тя прави всичко въз-
можно, за да прокара плановете си 
за независимост и да разшири то-
ва, което нейните лидери наричат 
„международно пространство“. В 

пресконференцията. В нея са посо-
чени ясно политиката ни по тай-
ванския въпрос, а именно: Китай 
ще се стреми с най-голяма искре-
ност и с всички усилия към мирно 
обединение, но същевременно не се 
ангажира да се откаже от използва-
нето на сила и си запазва възмож-
ността да предприеме всички необ-
ходими мерки. Ако тайванските се-
паратисти или външни сили отпра-
вят провокации, доближат или до-
ри преминат червената линия, ще 
бъдем принудени да вземем реши-
телни мерки. Употребата на сила 
ще бъде крайна мярка, предприета 
при непреодолими обстоятелства.

Уважаеми дами и господа, 
В момента се тиражират множе-

ство неистини и лъжи, които пре-
иначават ситуацията и се опитват 
да опишат създателя на кризата – 
Съединените щати, като „страж на 
мира“, стигматизирайки същевре-
менно Китай, който защитава свои-
те законни права. Затова бих искал 
да се спра по-детайлно на три неис-
тини и обясня, защо те са такива.

Първата неистина е,  
че визитата на Пелоси в Тайван  

е в името на демокрацията. 
В Тайпе Пелоси заяви, че посе-

щението й „има за цел да демон-
стрира твърдата подкрепа на Съе-
динените щати за тайванската де-
мокрация“. Но истинската й цел е 
да натрупа личен политически ка-
питал с „тайванската карта“ преди 
междинните избори на САЩ. А то-
ва, че Белият дом не се противо-
постави реално на визитата й, по-
казва ясно целта – да се използва 

този смисъл, посещението на Пе-
лоси в Тайван изпрати и силен сиг-
нал към сепаратистките сили в Тай-
ван, че САЩ са на тяхна страна.

На трето място, Китай  
реагира решително в отговор на 

действията на Пелоси. 
До момента сме предприели ре-

дица контрамерки, включително во-
енни учения във водите и въздушно-
то пространство около остров Тай-
ван, преустановяване на сътрудни-
чеството и обмена между Китай и 
САЩ в някои области и налагане 
на санкции на Пелоси и най-близ-
ките членове на нейното семейство. 
Тези контрамерки, наложени след 
внимателно обсъждане и оценка, 
имат за цел да отправят предупреж-
дение към създаващите провока-
ции, да дадат урок на тайванските 
сепаратисти и да сдържат американ-
ско-тайванските връзки. Те са в съ-
ответствие с вътрешното китайско 
законодателство, международното 
право и практика, и представляват 
на практика поддържане на мира и 
стабилността в района на Тайван-
ския проток.
На четвърто място, Китай трябва и 
ще реализира своето обединение. 
Тайванският въпрос е възникнал 

в резултат на национална слабост 
и хаос и ще бъде разрешен с 

националното възраждане. 
Преди няколко дни китайското 

правителство представи бяла кни-
га, озаглавена „Тайванският въп- 
рос и делото за национално обе-
динение в нова епоха“, която ще 
ви предоставим на английски след 

Действията на САЩ – заплаха  
за сигурността и мира в района  

на Тайванския проток
слово на н. Пр. посланик дун сяодзюн на пресконференция в софия, 

посветена на тайванския въпрос

У
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Хенри Кисинджър посочи, че Съе-
динените щати не бива чрез улов-
ки или постепенен процес да раз-
виват сценария „два Китая“. Вяр-
вам, че всеки може да си отгово-
ри на въпроса кой усложни, напра-
ви по-опасна и непредсказуема си-
туацията в района на Тайванския 
проток. 

Уважаеми дами и господа, 
През последните дни генерални-

ят секретар на ООН, над 170 стра-
ни и много международни орга-
низации изразиха подкрепата си 
за принципа за „един Китай“ и за 
мерките на страната ни в защита 
на нейния суверенитет и терито-
риална цялост. Международната 
общност подкрепя Китай, тъй ка-
то видя ясно истина за ескалаци-
ята на напрежението в района на 
Тайванския проток. 

Реализирането на мирното обе-
динение на двата бряга на Тайван-
ския проток ще бъде най-добрия ва-
риант не само за китайския народ, 
но и за целия останал свят. Щаст-
лив съм да видя, че много българ-
ски политици, експерти и учени ко-
ментират обективно за съответния 
казус, което в пълна степен отра-
зява приятелството между Китай 
и България и показва, че принци-
път за „един Китай“ се радва на 
широка подкрепа. 

От установяването на диплома-
тическите ни отношения България 
се придържа твърдо към принци-
па за „един Китай“ и ние оценява-
ме високо това. Надявам се, че та-
зи пресконференция ще ви помог-
не да добиете по-ясна и обективна 
представа за контекста и тънките 
моменти, свързани с настоящата 
ескалация на напрежението в ра-
йона на Тайванския проток. В съ-
щото време се надявам да се из-
кажете рационално и справедливо 
по Тайванския въпрос в подкрепа 
на великата кауза за обединение-
то на Китай.

Тайванския въпрос, за да бъде уда-
рен Китай, да се подкопае неговата 
стабилност и да се ограничи разви-
тието му. Често чуваме американ-
ски политици да говорят, че Ва-
шингтон стои заедно с някого. Но 
историята и фактите многократно 
са доказвали, че когато САЩ за-
станат до някого, това води до ха-
ос и бедствия. Трагичната история 
на Ирак, Сирия, Либия и Афганис-
тан го показват ясно.

Втората неистина е, че Китай е 
реагирал непропорционално и 

прекалено остро на визитата на 
Пелоси в Тайван. 

Скъпи приятели, опитайте се да 
се поставите в нашето положение 
и помислете върху следния въпрос: 
коя страна би останала спокойна ако 
някоя друга я провокира и осъщест-
ви посегателство върху националния 
й суверенитет – от една страна, вас 
ви провокират и ви създават пробле-
ми, а от друга, не ви е разрешено 
да се защитите. Китай положи ог-
ромни дипломатически усилия и от-
прави многократно предупреждения 

на различни нива, за да бъде избе-
гната създадената от Съединените 
щати криза. Американската страна 
и няколко нейни съюзници обаче 
обвиниха Китай, че реагира прека-
лено остро. Ако наистина ги е гри-
жа за мира и стабилността в райо-
на, защо не разубедиха по-рано Пе-
лоси от визитата? Това е чисто лице-
мерие. Грубата провокация на САЩ 
създаде лош прецедент. Ако той не 
бъде поправен или пресечен, какво 
ще се случи с принципа за ненаме-
са във вътрешните работи? Как би 
било възможно да се гарантира све-
товния мир и регионалната стабил-
ност и да се защитават основните 
норми на международното право и 
международните отношения? В то-
зи смисъл, ответните мерки, пред-
приети от Китай са необходими и 
адекватни за неговата защита, а не 
прекомерни.

Третата неистина е, че Китай 
променя едностранно статуквото в 

района на Тайванския проток. 
Двата бряга на Тайванския про-

ток принадлежат на един Китай и 

Тайван е неделима част от Китай. 
Това е статуквото на Тайванския 
въпрос. Американската страна прие 
едностранно Закон за отношения-
та с Тайван и т. нар. „шест гаран-
ции“ по отношение на Тайван, които 
стоят в дневния ред на Вашингтон 
по-високо от политиката за „един 
Китай“. От една страна САЩ за-
явяват, че не поддържат независи-
мост на Тайван, а от друга продъл-
жават да разпространяват на меж-
дународно ниво тезата, че „статутът 
на Тайван е неопределен“. 

През изминалата година и поло-
вина Вашингтон продаде пет пъти 
на Тайпе оръжия, а сега се опитва 
да използва казуса с Пелоси, за да 
увеличи военното си присъствие в 
региона. Нима това не е промяна 
на статуквото? Управляващата в 
Тайван Демократична прогресив-
на партия прави активни усилия за 
декитаизация на обществото и не-
еднократно е изразявала виждания-
та си за „два Китая“ и „един Китай 
и един Тайван“. Нима и това не е 
промяна на статуквото? Дори из-
вестният американски дипломат д-р 

П
ри голям интерес от българските 
медии посланикът на КНР в Бъл-
гария Дун Сяодзюн даде прескон-
ференция в китайското посолство, 
по време на която разясни ясно и 
задълбочено позицията на Пекин 

по тайванския въпрос и напрегнатата ситуа-
ция в Тайванския проток след визитата в Тай-
ван на председателката на Камарата на пред-
ставителите в Конгреса на САЩ Нанси Пе-
лоси, довела до скок на напрежението между 
САЩ и Китай. Посланикът подчерта, че Ки-
тай осъжда визитата на Пелоси в Тайван на 
2 август, която е нарушила грубо китайския 
суверенитет и териториална цялост, нанес-
ла е сериозен ущърб на политическите осно-
ви на китайско-американските отношения и 
е заплашила мира и стабилността в региона. 

На най-актуалния и тревожен сега въпрос, 
зададен от издателя на Пресгрупа „Днес“ – 
в. ЗЕМЯ, в. „Русия днес” и в. „Китай днес”, 
проф. Светлана Шаренкова, дали предстои 
военен конфликт в Тайванския проток, по-
сланик Дун Сяодзюн отговори обстойно, по-
сочвайки, че той е много важен. Във въпро-
са си проф. Шаренкова напомни:  „Светът, 
ООН и дори САЩ под формулата за „една 
държава“ приемат, че Китай и Тайван са ед-
на държава. Свидетели бяхме неотдавна на 
провокативното посещение на председателя 
на Камарата на представителите на Конгреса 

на САЩ г-жа Нанси Пелоси в Тайван. Бели-
ят дом не взе позиция и не се разграничи от 
тази визита. Затова моят въпрос към Вас е 
да се разбере какво предстои в  Тайванския 
проток. Дали има опасност от военен кон-
фликт? Като се има предвид вмешателство-
то на САЩ във вътрешните работи на реди-
ца независими суверенни държави, като Аф-
ганистан, Либия, Сърбия и други страни, яв-
но това е част от политиката на САЩ, кои-
то все още са хегемон в света. Затова въпро-
сът дали предстои военен конфликт много 
ни вълнува.“

В отговор посланик Дун Сяодзюн посо-
чи, че САЩ събират свои съюзници от реги-
она и повишавайки военното си присъствие 
там и усложнявайки допълнително ситуаци-
ята, те се опитват да създадат нова и по-го-
ляма криза. Същевременно сепаратистките и 
конспиративни сили в Тайван продължават 
да вървят по пътя на разделението на стра-
ната и нацията, каза посланикът. Той обяс-
ни, че някои кръгове в дадени страни очевид-
но искат да се  възползват от възможността 
да постигнат лични политически интереси и 
да нарушат основата на отношенията меж-
ду техните страни и Китай, да нарушат Ус-
тава на ООН и системата на международни-
те отношения от времето след Втората све-
товна война. Всъщност в много конфликти 
по света има американско участие, напомни 

посланикът на КНР и изрази мнението, че 
китайската страна има отговорността да ре-
агира остро на действията на САЩ. Нашата 
реакция не само цели да защитава китайския 
авторитет и интерес, но и да защитава Уста-
ва на ООН. Ответните мерки на Китай са 
необходими и адекватни за неговата защита 
на статуквото, в което Тайван е част от Ки-
тай, изтъкна посланикът. Той напомни, че ге-
нералният секретар на ООН Антониу Гуте-
риш, както и над 170 държави в света са из-
разили подкрепа на Китай в сегашната кри-
тична ситуация, застрашаваща сигурността в 
региона. Според нас бъдещата тенденция за 
развитието на ситуацията ще зависи от то-
ва какво ще направят външните сили и въ-
трешните тайвански сили. Така че трябва да 
бъдем особено внимателни, каза в заключе-
ние на отговора на въпроса на проф. Шарен-
кова посланик Дун Сяодзюн.

След това до края на пресконференцията 
мнозина други журналисти питаха посланика 
за различни аспекти на кризата в Тайванския 
проток. В отговор на въпрос на БТА какво 
трябва да се случи, за да се подобрят отно-
шенията между Китай и САЩ, които са на 
най-ниското си ниво от дълго време насам, 
посланик Дун каза: „Това са едни от най-ва-
жните отношения в света. Сътрудничество-
то е от полза и за двете страни, а конфрон-
тацията само ще им навреди“. 

Н. Пр. посланик Дун Сяодзюн:  

Употребата на сила ще бъде крайна мярка
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Българският икономист и 
политик Александър ПАуноВ, 
генерален секретар на 
Комунистическата партия на 
България (КПБ), говори пред 
Китайската медийна група 
(КМГ) по повод предстоящия 
20-и конгрес на ККП

Под ръководството на Си Дзинпин  
Китай се превърна в учител за всички страни

– Как бихте очертали някои ос-
новни постижения в развитието на 
икономиката на Китай под ръко-
водството на си Дзинпин през по-
следните няколко години и успя ли 
той да отвори Китай към света?

– Днес хората по света говорят 
за „китайското чудо”. Това не е 
случайно. Достиженията на КНР 
в социалната и в икономическата 
област са забележителни. Прогре-
сът е очевиден. Това предизвиква 
едновременно чувство на възхи-
щение, но и чувства на учудване, 
дори завист...
Онова, което прави постиженията 
в икономиката на Китай особено 

впечатляващи, е свързано с 
няколко особености: китайската 

специфика, устойчивостта, 
интензивното взаимодействие 
със световната икономика и с 

отделните страни, уважението и 
респекта към китайския народ, 

комплексността в подхода, 
обвързаността между партия и 

народ – от една страна, и между 
политика и икономика – от друга. 

Днес китайският опит е добър 
урок за всеки народ, който иска 
да управлява развитието си с чест 
и достойнство, с вяра и решимост 
да постигне целите си. 

Ето защо казваме, че Китай е 
една безспорно отворена към света 
икономика, която не само „черпи с 
две ръце” от световните постиже-
ния, но под ръководството на Си 
Дзинпин се превърна в учител за 
всички страни.

 Опитът на Китай е урок за така 
наречените развити страни. 

Друг е въпросът дали те при-
знават този факт. Ролята на ли-
чността в историята е ключов про-
блем на развитието. Личността, без 
да е определяща, винаги е имала 
и ще има решаваща роля в разви-
тието на всяка страна. В този кон-
текст ръководените от Си Дзинпин 
Китайска комунистическа партия, 
китайска държава и общество пи-
шат нови страници в разбирането 
за ролята на личността в истори-
ята. През последните години под 
негово ръководство Китай не са-
мо се отвори към света, но успя да 
начертае своя китайска магистра-
ла на развитие – построяването на 

Днес тези отношения  
на държавно ниво се 

предпоставка за развитие и 
коопериране на бизнес равнище. 
Тук според нас перспективни-

те насоки са: културата, науката и 
технологиите, образованието, тър-
говията, селското стопанство, ин-
дустрията.

За съжаление, бизнес нивото 
все още остава недостатъчно добре 
представено в България. Да, ки-
тайските ресторанти и магазини 
все по-често могат да се видят в 
България, но това като че ли не 
съответства на политическите ам-
биции на двете държави.

Поради политическата неустой-
чивост в България бизнесът (и бъл-
гарският, и китайският) не мани-
фестира както достиженията си, та-
ка и проблемите си. Ето защо счи-
там за добри политическата перс-
пектива и доброто познаване на 
бизнес климата в двете страни за 
ефективен инструмент в бъдещо-
то развитие.

Аграрният сектор се нуждае 
от по-добро коопериране и 
координиране с китайския 

аграрен сектор. 
За двете страни е необходима 

дълбочинна обработка на селско-
стопанските суровини. Световната 
тенденция за придвижване на хо-
рата (миграцията) от селото към 
града поставя по нов начин въпро-
са за отношенията между хората от 
една страна, както и отношенията 
на хората към природата.

Китай напредна съществено в 
биотехнологиите, а програмата за 
тяхното развитие в България не се 

развива по подходящ начин. 
Тази област е добро поле за съ-

трудничество. Селските региони и 
бедността са тясно свързани, а мо-
дерният мениджмънт може да по-
могне на прогреса в българските и 
китайските села. Конкретните те-
ми и перспективи могат да бъдат 
много разнообразни – от ерозия-
та на почвите до засушаванията и 
развитието на модерна хранител-
но-вкусова индустрия.

Образованието и културата,  
както и съвременната индустрия 

се обвързват все по-често  
с онази част от модерната 
индустриална революция, 

която улеснява кооперирането, об-
мяната на опит, на добри практи-
ки и повишаване ефективността и 
устойчивостта на развитието.

В партиен аспект е необходимо 
да отбележим, че Комунистическа 
партия на България е малка, една 
от партиите в т. нар. ляво полити-
ческо пространство. Условията за 
работа са трудни, но успяваме да 
се конкурираме както в ляво, та-
ка и да даваме отпор на дясното, 
което сега доминира в политиче-
ското пространство на България. В 
този смисъл виждаме важна перс-
пектива в сътрудничеството меж-
ду Китайската комунистическата 
партия и Комунистическа партия 
на България. Всяко обединяване 
в дясното пространство следва да 
поражда още по-тясно сътрудни-
чество вляво между двете партии.

и на пренаписване или на ревизия.
През последните 20 – 30 годи-

ни въпреки промяната в света, на-
стъпила след разрухата на СССР, 
българо-китайските отношения не 
се влошиха. 

Двете страни станаха по-са-
мостоятелни, по-целенасочени към 
специфични китайски и български 
проблеми и задачи. Въпреки де-
зинтеграционните процеси в пост-
съветското пространство, а таки-
ва безспорно има, България и Ки-
тай развиват предимно двустран-
ни отношения.

Китай е „глобален играч” в съ-
временната икономика. България 
не е. Ето защо сътрудничеството е 
неизбежно и ограничено до едно 
модерно ефективно и практично 
коопериране между двете страни.

Приоритетите и за двете стра-
ни са свързани с ангажираността 
и развитието в условията на мир 
и просперитет, чрез подкрепата на 
многонационалните споразумения 
и договори. Мирният сценарий на 
развитие е базата за прогрес в дву-
странните отношения.

решаващата роля на генералния 
секретар на ККП и ръководител 
на китайската държава.

– Като ръководител на КПБ, 
каква е вашата оценка за отно-
шенията между България и Ки-
тай и как виждате перспективите 
на сътрудничеството между две-
те страни?

– Отношенията между Китай и 
България имат своя история, но и 
свое бъдеще. Историята е ясна и 
достъпна за всеки. Тя е факт, който 
подлежи на интерпретация, но не 

Президентът Си Дзинпин полага клетва на Годишната среща  
на китайския законодателен орган общокитайското събрание  

на народните представители, след като беше преизбран  
със съкрушителна победа, 19 март 2018 г.

социализъм с китайска специфи-
ка. Призивите на Си Дзинпин за 
мир, за съвместно развитие на ви-
сокотехнологична основа, за парт-
ньорство с другите народи и осо-
бено народите от БРИКС, са до-
бра основа за бъдещето на чове-
чеството.

Иновациите, отвореният по-
литически диалог, както и пред-
приемаческото творчество са 
централни теми в политически-
те послания на Си Дзинпин. Те 
са особено актуални днес, когато 

пазарното развитие предполага 
както сътрудничество, така и кон-
куренция, състезателност, за да 
се постигне високо качество в 
кооперирането и в икономиче-
ския растеж.

Днес светът се нуждае от 
подобряване на глобалното 

икономическо ръководство, а 
идеите на Си Дзинпин са много 

конструктивни и социално 
ориентирани. 

С това се допринася за по-добро 
коопериране и сътрудничество, за 
по-ясни приоритети в развитието. 
Отворената световна икономиче-
ска система е такава, защото ки-
тайската икономика е глобална, 
отворена, иновативна и социално 
ангажирана.

За партийното ръководство на 
Си Дзинпин може да се пише и го-
вори много. Важното е, че днес Ки-
тайската комунистическа партия и 
китайската държава се управляват 
мъдро и динамично със същест-
вен принос към световния мир и 
благополучие. В това аз виждам 
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съВрЕмИЕ

„Бейдоу“, една от най-
големите компании 
за интернет услуги и 
изкуствен интелект в 
света, представи своето 
следващо поколение 
напълно автономно 
превозно средство  
Apollo RT6. Моделът е 
изцяло електрически 
и е готов да влезе в 
производство.
новият автомобил е 
проектиран за градски 
условия. Предвижда се 
Apollo RT6 да влезе в 
експлоатация в Китай 
през 2023 г. в рамките 
на огромния проект 
Apollo Go - услугата за 
автономно пътуване на 
„Бейдоу“. С единична 
цена от 250 000 юана 
(37 000 долара), една от 
основните цели на новия 
автономен автомобил е 
да ускори внедряването 
на този нов тип превозни 
средства на общия пазар.

“Бейдоу” представи ново поколение напълно 
автономно превозно средство Apollo RT6

Иновационни центрове и 
стартъп хъбове са разположени 
в различни райони на Китай

ената на произ-
водство на ав-
томобилите без 
водач е спаднала 
толкова драма-
тично, че можем 

да разположим десетки хи-
ляди от тези превозни сред-
ства в цялата страна. Това 
каза Робин Ли, съоснова-
тел и главен изпълнителен 
директор на „Бейдоу“, и до-
пълни: „Това масивно на-
маляване на разходите ще 
ни позволи да внедрим де-
сетки хиляди роботизирани 
автомобили в цял Китай“. 
Според него „Бейдоу“ е ус-
пяла да намали цената на 
самоуправляващите се ав-
томобили до една десета от 
средната цена в индустри-
ята, което вече е равно на 
цената на обикновен елек-
трически автомобил.

Създаването на Apollo 
RT6 бележи още един кра-
йъгълен камък за „Бейдоу“, 
която в последните годи-
ни отдава огромни усилия 
и ресурси за постигне цел-
та си да предостави по-без-
опасни, по-екологични и 
по-ефективни решения за 
мобилност. Като най-голе-
мия доставчик на роботак-
си услуги в света, Apollo Go 
вече се предлага като услу-
га в 10 града в Китай. Про-
ектът стартира още през  
2020 г., като услугите за пъ-
туване с роботакси са ак-
тивни в Пекин, Шанхай, 
Гуанджоу, Чунцин, Чанша, 
Шънджън, Цанджоу и др.

В Шънджън например 
роботакситата са изцяло ак-
тивни от февруари 2021 г. Те 
се намират в район Нан-
шан, който може да се на-
рече технологичният цен-
тър на Шънджън. Наншан 
е мястото, което най-добри-
те технологични компании 
в страната, измежду кои-
то „Тенсент“ и „Хуауей“, 

избират за свой център. То-
ва е и един от най-гъсто 
населенитерайони в Южен 
Китай. В последните годи-
ни Шънджън, по-специал-
но Наншан, се превърна в 
сборен център на огромна 
част от новозавършващите 
специалисти в Китай. Гра-
дът предлага изключител-
ни възможности за млади-
те хора от различни специ-
алности да намерят добра 
работа в нова, модерна гло-
бална компания.

Като център на иновации- 
те, районът Наншан има 
благоприятна среда и добре 
изградена инфраструктура 
за внедряване на самоу-
правляващите се автомо-
били. Районът предлага оп-
тимални условия за бързо-
то въвеждане на роботак-
ситата и бързото развитие 
и практическа експлоата-
ция на технологията за ав-
тономно шофиране.

Apollo Go използва мо-
дел, подобен на по-добре по-
знатите на Запад компании 
Uber и Lyft. Пътуващите из-
ползват приложение на те-
лефона си, с което викват 
такси. Колата, която идва 
обаче, е без водач, а в по-но-
вите модели дори без волан. 
Предвижда се зоната на об-
служване да се разшири до 
повече от 300 станции са-
мо в Шънджън до края на 
2022 г. Целта на „Бейдоу“ 
е да представи услугите на 
Apollo Go в още 25 града 
през следващите три годи-
ни, превръщайки автоном-
ните превозни средства в 
реалност за 3 милиона ду-
ши в Китай. Друго инте-
ресно предизвикателство, 
което компанията поста-
вя пред себе си, е тази тех-
нология да бъде използва-
на за база на развитие на 
автономни превозни сред-
ства за Луната. Робин Ли 

т 18-ия конгрес 
на ККП (2012) 
насам Китай 
провежда стра-
тегия за разви-
тие чрез ино-

вации. Иновациите се пре-
върнаха в основния двига-
тел за развитие. Страната 
реализира пробив на ино-
вациите в много сфери на 
науката, техниката и ико-
номиката и вече е сред ре-
диците на световните ли-
дери в сферата на инова-
циите.

От 2013 г. насам броят  
на държавните пилотни 
зони за иновации се е 
увеличил от 3 на 23, то-
зи на високотехнологич-
ните компании нараства 
от 49 000 преди десетиле-
тие до 330 000 през 2021 г. 

В момента като напи-
шете „иновация“, в тър-
сачката ще излязат повече 
от 50 000 дестинации. Ка-
то през изминалото десе- 

Ц

О

очаква, че безпилотни пре-
возни средства, поддържа-
ни от изкуствен интелект, 
могат спокойно да бъдат 
използвани в космическо-
то пространство. Тази тех-
нология може да спомог-
не изключително много за 
по-добри резултати в бъде-
щите китайски лунни из-
следователски станции, да-
вайки възможност да бъ-
дат провеждани безпилот-
ни научни изследвания и 
разработване и използване 
на ресурси.

Китай върви бързо в раз- 
работването на самоупра-
вляващи се превозни сред-
ства с ефективна държавна 
подкрепа. Отново в Шън-
джън, през юли тази годи-
на местното правителство 
прие първата по рода си На-
редба за интелигентни пре-
возни средства със свързано 
управление, която бе пла-
нирана да влезе в сила на 
1 август, съобщават мест-
ните медии.

През ноември минала-
та година Пекин стартира 

тилетие създадените ино-
вационни центрове и 
стартъп хъбове бяха раз-
положени почти изцяло 
по източното крайбрежие 
на страната. 

В последните години 
обаче фокусът се преме- 

сти върху централната и 
западната част на Китай. 
В момента редица раз-
лични провинции и гра-
дове берат плодовете на 
добрите политики за сти-
мулиране на иновативно-
то развитие.

първата пилотна програма 
в Китай за платени турис-
тически услуги за безпилот-
ни автомобили. Този пило-
тен проект според специали-
сти може да се приеме като 
края на фазата на тестване 
на технологията и начало-
то на по-широкото развитие 
и практическото прилагане 
на свободния пазар. Първа-
та група компании е огра-
ничена до района от 60 ква-
дратни километра в Зоната 
за икономическо и техноло-
гично развитие на Пекин.

Разбира се, в глобален 
аспект развитието на индус-
трията за автономни без-
пилотни автомобили е все 
още в начален стадий. Мно-
го малко държави в света 
участват в развитието на та-
зи сфера от модерната тех-
нология и още по-малко са 
успешно навлезли в масо-
во производство. Техноло-
гията за самоуправляващи 
се автомобили като част от 
по-голямата технологична и 
индустриална група на авто-
мобилната индустрия в Ки-
тай е приблизително на съ-
щото ниво на развитие ка-
то тази в САЩ. 

Според специалисти 
безпилотните автомобили 
имат по-голям потенциал за 
развитие в Китай, но пър-
во трябва да бъдат реше-
ни въпроси като законова-
та рамка на индустрията и 
прилагането, като много ва-
жен фактор също така е и 
увеличаване на информи-
раността на масовите по-
требители.
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д-р уан лин работи усилено, за да извлече протеина 
серицин от суровата коприна и да докаже функцията 
му за възстановяване на увредените човешки нерви и 
последиците от различни наранявания

зДраВЕ

К

К

оприната е една от 
най-луксозните и же-
лани тъкани от древни 
времена. Тя се използ-
ва широко не само в 
производството на дре-

хи и спално бельо, но и в меди-
цината заради редицата й ползи 
за здравето. Млад китайски учен 
е посветил живота си на регене-
ративната медицина и заедно със 
своя екип се опитва да направи 
нов пробив, фокусирайки се вър-
ху все още неизследваните свой-
ства на суровата коприна.
Д-р Уан Лин работи за извличане 
на серицин от суровата коприна
39-годишната Уан Лин се труди 

със своя екип, за да извлече сери-
цин (копринена смола) от сурова 
коприна и да докаже функцията 
му при регенерацията и възста-
новяването на тъканите. С това 
безпрецедентно начинание тя по-
ложи нови основи в областта на 
регенеративната медицина в Ки-
тай и миналия месец получи от-
личието „4 май“ за изявени мла-
ди китайци.

Суровата коприна се състои от 
два основни протеина - фиброин 
и серицин. Докато фиброинът се 
използва широко в клиничната 
практика, например за хирурги-
чески конци, серицинът често се 
счита за отпадък в копринената 
индустрия.

„Ние сме първите в областта 
на биомедицината, които проуч-
ват серицина“, обяснява Уан Лин 
в интервю за „Чайна дейли“. Тя е 
директор на клиничната лабора-
тория и изследователския център 
за тъканно инженерство и регене-
ративна медицина на Обединена-
та болница към медицинския ко-
леж „Тундзи“ на Университета за 
наука и технологии „Хуаджун“. 

През 2005 г. Уан Лин следва 
докторантура в Брауновския уни-
верситет в САЩ. След това е на-
учен сътрудник в Харвард и гос-
туващ учен в Мичиганския уни-
верситет с големи постижения в 
регенерацията и възстановяването 
на скелетните мускули. През 2011 
г. тя се завръща в родния си град 
Ухан, провинция Хубей, и създа-
ва първия център по регенератив-
на медицина в Централен Китай.

Усещане за потенциал
Първата задача, която си поста-

вя Центърът по регенеративна ме-
дицина към Обединената болни-
ца, е да намери подходящ мате-
риал за възстановяването на увре-
дените нерви. „Тъй като нямахме 
представа кой материал е подхо-
дящ, трябваше да продължим про-
учванията си чрез опити и греш-
ки. Преживяхме множество не-
сполуки, които накрая ни доведо-
ха до успеха“, казва д-р Уан Лин. 
„Копринената индустрия е с мно-
го дълга история в Китай, но ние 
не знаехме почти нищо за потен-
циала на серицина в биомедици-
ната. Внезапно ми хрумна идея-
та, че той може би е решението 

итайската компания 
„Синофарм“ съобщи, 
че е подала заявление 
за клинични изпита-
ния на нейна mRNA 
ваксина, насочена спе-

циално към варианта „Омикрон“ 
на COVID-19. В момента вакси-
ните срещу COVID-19 на „Си-
нофарм“ са одобрени за регис-
трация или спешна употреба в 
119 държави, както и от между-
народни организации, обхваща-
щи 196 държави. 

В световен мащаб са прило-
жени 3,5 милиарда дози от тях. 
Компанията подкрепя и местното 

производство в някои страни ка-
то ОАЕ, Сърбия, Мароко и Ми-
анмар. Първата фабрика за про-
изводство на китайски ваксини 
в Европа е построена в сръбска-
та столица Белград и се очаква 
скоро да започне работа.

Към днешна дата „Синофарм“ 
е разработила независимо четири 
ваксини срещу COVID-19, четири 
диагностични реагента и четири 
лекарства за лечение на пневмо-
нията, предизвиквана от вируса. 
Тя е единствената фармацевтич-
на компания в света, която раз-
работи едновременно три вида 
ваксини срещу COVID-19.

Копринените нишки са надежда за 
регенерацията на човешките тъкани

на проблема.“
След задълбочена справка с на-

личната литература д-р Уан Ли 
открива, че има много проучва-
ния за приложението на копри-
нения фиброин, но почти нищо 
или много стара информация за 
серицина. Тогава решава да раз-
бере дали е възможно той да се 
използва в клиничната практика.

Много са променливите в екс-
периментите, например темпера-
турата, регентите и видовете паш-
кули от копринени буби. Всяка 
малка промяна означава още по-
вече опити. След повече от три го-
дини изследвания, заедно с екипа 
си, младият учен успява да извле-
че структурно непокътнат биока-
тивен серицин и получава нацио-
нален патент за това.

Д-р Уан Лин обяснява, че но-
вият базиран на серицин биоло-
гичен материал може да се из-
ползва в различни аспекти на ре-
генеративната медицина, особено 
при възстановяването на нараня-
вания, причинени от пътни прои-
зшествия и земетресения, или на 
гръдния кош, миокарда, хрущяли 
и туморни рани. 

Тя отбелязва, че чрез нейния 
метод болката може да бъде зна-
чително намалена. При него се 
трансплантира нервен канал от 
серицин, който е биосъвместим 
и разградим, а нервите се въз-
становяват за около 12 седмици. 
„Този метод ще е от голяма пол-
за както за пациентите с увреж-
дания на периферните нерви, та-
ка и за онези, които се нуждаят 
от трансплантация или страдат 
от органна недостатъчност“, уве-
рена е тя.

Според д-р Уан Лин е необхо-
димо да се синтезират различни 
форми на серицина, например ин-
жекции за възстановяването на 
миокарда или хидрогел за кожата. 
Нейният екип задълбочава и про-
учванията за потенциалното му 
използване като мултифункцио-
нално наномащабно средство за 
лечението на рак. Техни резулта-
ти са публикувани в редица авто-
ритетни международни списания.

Експериментите на младия 
учен и нейния екип обаче все още 

по-добри биомиметични матери-
али със серицин, за да се добли-
жат максимално до първичната 
тъкан по отношение на отвора и 
структурата.

Отделенията за изгаряния, хи-
рургия на ръката, съдова хирургия, 
ортопедия и неврохирургия също 
участват в проучванията в област- 
та на регенеративната медицина. 
Д-р Уан Лин казва, че от клинич-
на гледна точка фокусът им е вър-
ху традиционния метод за възста-
новяване. Затова за нея е важна 
съвместната работа при разработ-
ката на такива авангардни тех-
нологии. „Често си сътрудничим 

„Синофарм“ започва изпитание  
на mRNA ваксина срещу „Омикрон“

са само върху мишки. „Едва след 
много задълбочени проучвания 
можем да продължим с клинич-
ното приложение на процеса“, каз-
ва д-р Уан Лин. Заедно с нейния 
екип тя се опитва да проектира 

с клиниките. Когато те имат ня-
какви затруднения, ние се опит-
ваме да намерим решение от на-
ша гледна точка.“

Мисията е възможна
Като директор на клинична-

та лаборатория на Обединената 
болница, д-р Уан Лин поема ва-
жна мисия в критичен моменти за 
епидемията от COVID-19 в Ухан. 

Току-що родила, тя работи без 
почивка с колегите си и само за 
два дни създават лаборатория за 
тестване за нуклеинова кисели-
на в болницата, която все още се 
използва. Най-големите труднос-
ти, с които се сблъскват, са лип-
сата на оборудване, голямото на-
товарване и напрежение. Според 
д-р Уан Лин те се справят с тях 
благодарение на силната им воля.

Лабораторията получава около 
обикновено по 7000 проби на ден 
и е изключително важно бързо-
то диагностициране. Екипът й от 
около 30 души също работи де-
нонощно. Помощниците й освен 
това работят върху технология за 
откриването на COVID-19 и съз-
даването на модел за прогнози. 

„Без значение дали става дума 
за авангардни технологии, или пре-
венция на пандемията, моята ми-
сия е да отговарям на търсенето 
на моите пациенти и моята роди-
на“, казва д-р Уан Лин. „Задълже-
ние на лекаря е да лекува ранени-
те и да спасява умиращите. Оби-
чам професията си и това е моето 
призвание. В състояние съм да се 
концентрирам върху задължения-
та си и винаги съм готова да тру-
пам нови знания“ – споделя ино-
ваторката д-р Уан Лин.
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турИзъм

З
а пръв път раз-
брах това, когато 
живеех в южната 
провинция Юн-
нан, където хората 
са с малко по-тъ-

мен цвят на кожата. Рабо-
тех в една езикова школа и 
бях забелязала как повече-
то млади хора ходят с ча-
дъри, за да се пазят от слън-
цето. Но особено силно се 
изненадах, когато майката 
на моя много красива уче-
ничка ми обясни как дъще-
ря й не е хубава, тъй като е 
прекалено тъмна, и как бра-
товчедка й е много по-кра-
сива, защото е бяла. После 
разбрах и че повечето ми 

Плажовете на Китай
живописно и успокояващо 
място, където можете да 
уловите малко лъчи. Раз-
бира се, през уикенда тук 
има доста плажуващи и е 
направо претъпкано.

Живописната зона 
„Дзиншътан“,  

Далиен
Когато връхлетят летни-

те жеги, много от жители-
те на Северен Китай се от-
правят към пристанищния 
град Далиен. Местния плаж 
„Фудзяджуан“ е особено по-
пулярен и бързо търсене на 
изображения в Google ще 
ви покаже какви невероят-
ни тълпи може да привле-
че това място. 

Вместо това ние ви пред-
лагаме да се насочите на се-
вер от града към живопис-
ната зона „Дзиншътан“, из-
вестна още като национален 
курорт Golden Pebble Beach, 
където ще намерите 30 км 
брегова линия, простираща 
се докъдето ви стига погле-
дът, и значително по-малко 
хора. Този живописен ку-
рорт може да се похвали с 
красива природа, очарова-
телни скални образувания 
и умерен климат, което го 
прави идеална лятна дес-
тинация.

Остров Гулангю,  
Сямън

Островът е разположен 
край бреговете на южния 
град Сямън и е една от 
най-популярните туристи-
чески дестинации в Китай, 
както и обект на светов-
ното културно наследство 
на ЮНЕСКО. Затова и Гу-
лангю е място само за пе-
шеходци. 

На този малък остров 
има много добре запазени 
исторически и архитектур-
ни обекти, включително ня-
колко сгради от колониал-
ната епоха, както и един-
ственият музей в Китай, 
посветен на пианото. 

Гулангю се радва на суб-
тропичен климат, живопис-
ни хълмове и красив пясъ-
чен плаж. Независимо да-
ли искате да се печете на 
слънце, или да се отпуснете 
в сянката на палмово дърво, 
Гулангю е идеалното мяс-
то за това.

Плажът  
„Стоте стъпала“,  

Путошан
Само на 150 км южно 

от Шанхай се намира един 
от най-красивите плажо-
ве в Китай, разположен 
на остров Путошан. Това 
е свещен остров, посветен 
на будистката богиня Гу-
анин, и е дом на една от 
четирите свещени плани-
ни на Китай. 

Като такъв, островът е 
пълен с храмове и религи-
озни структури, включител-
но известната пагода, коя-
то гледа към най-популяр-
ния му плаж „Стоте стъп-
ки“. Тук също ще намери-
те златни пясъци, зашеме-
тяваща природа и спокой-
на атмосфера поради рели-
гиозната среда.

Галина Крумова 

Често установяваме, че имаме по-различни виждания от тези на 
китайците, и това е особено вярно по отношение на излагането на слънце 
и прекарването на плажа. Китайците са известни с това, че се грижат 
много за кожата си и не поемат никакви рискове за здравето и красотата 
си. Според повечето китайци кожата трябва да бъде бяла и тенът не е за 
предпочитане. 

налагат различни стилове, 
като маски от пекинската 
опера, маски на герои и дру-
ги. И въпреки това заслу- 
жава да разгледаме най- 
добрите плажове в Китай, 
където лятото в градовете 
става  много задушно. За 
щастие, със своите 14 500 
километра брегова ивица 
тук има ослепителни пла-
жове, предлагащи прох-
лада. Независимо дали се 
стремите да хванете мал-
ко тен, или да поплувате, 
ето нашите предложения 
за най-добрите плажове  
в Китай.

Заливът Ялун,   
остров Хайнан

Ако търсите бял пясък и 
тюркоазени води, заливът 

Ялун на южния бряг на 
Хайнан няма да ви разо-
чарова. Той е известен ку-
рорт за бягащите от мно-
голюдния град и се гордее 
с живописни субтропични 
плажове, които съперничат 
на тези на Карибите, както 
и с прекрасно време през 
цялата година. 

Заливът граничи със 
7 километра плаж с бял 
пясък, включително пре-
красен обществен плаж и 
много крайбрежни ивици, 
собственост на хотели. 

А ако търсите уеди-
нение, може да изберете 
скалистите и романтични 
„Тиеня Хайдзяо“ и „Уджъ-
джоу“, които са предпочи-
тани от гмуркачите. 

Живописната зона 
„Бейдайхъ“,  
Цинхуандао 

Не се тревожете – не 
всички красиви плажове в 
Китай са на остров Хайнан. 
Живописната зона „Бейдай-
хъ“, която е известна като 
лятно убежище за китайски 
правителствени служите-
ли поради близостта си до 
Пекин, разполага с голям 
обществен плаж със зла-
тен пясък и умерен климат. 
В допълнение „Бейдайхъ“ 
предлага някои от най-до-
брите възможности за на-
блюдение на птици в Ки-
тай. И всичко това съвсем 
близо до столицата. 

„Златни пясъци“,   
Циндао

Само на няколко часа 
с влак южно от Пекин е 
крайбрежният град Цин-
дао. Там се намира прочу-
тата й пивоварна, както и 
множество плажове. От тях 
плажът „Златни пясъци“ ни 
е любим и не само защо-
то споделя същото име ка-
то този Българското Чер-
номорие. 

Плажът се простира на 
3 километра във формата 
на полумесец и е известен 
с мекия жълт пясък, от-
където идва и името му. 
Той е заобиколен от мно-
го хълмове и е наистина 

познати в Юннан не биха 
отишли на плаж точно зара-
ди това. Китайците предпо-
читат разходките, но нико-
га не се излагат дълго вре-
ме на слънце.

Разбира се, на китайски-
те плажове има много хо-
ра, но прекарването там не 
включва слънчеви бани по 
бански. Повечето плажува-
щи са с ежедневни дрехи и 
само децата са по бански.

В интернет пък станаха 
много популярни снимки от 
китайски плажове, където 
хората ходят с маски или це-
ли костюми, за да се пред-
пазят от слънцето. На места 
тези маски са станали тол-
кова популярни, че произ-
водителите са започнали да 

Заливът Ялун,   
остров Хайнан

остров Гулангю,  
Сямън

Живописната зона „Бейдайхъ“,  
Цинхуандао 
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оляма изложба с творби 
на италианския художник 
Джорджо Моранди (1890 
– 1964) беше открита нас-
коро в музея на изкуства-
та „Дзиуши“ в Шанхай и 

ще продължи до 9 октомври. 
Тази изложба включва 51 ориги-

нални произведения на изкуството, 
включително 39 маслени картини 
и четири акварела, предоставени 
от Националната галерия за мо-
дерно изкуство в Рим, музея „Мо-
ранди“ в Болоня, както и частна-
та колекция „Джованарди“. 

Приглушените цветове на Мо-
ранди успяват да привлекат вни-
манието, тъй като италианският 

художник продължава да влияе 
върху начина на живот, обяснява 
Джан Кун.

Кураторът Стефано Зуфи описва 
Моранди като един от най-интим-
ните и поетични експресионисти 
на европейското изкуство през цен-
тралните десетилетия на 20-и век.

Изложбата на Джорджо Моран-
ди е организирана с подкрепата на 
италианското консулство в Шан-
хай и е връхната точка в инициа-
тивата „Година на културата и ту-
ризма Италия – Китай“, посвете-
на на 50-годишнината от диплома-
тическите отношения между две-
те страни. 

Благодарение тази инициатива 

2022-ра година на 
културата и туризма 
Италия – Китай

Г

Култура

арние забелязва, че 
криволичещата ре-
ка Михъ много на-
помня за река Ло-
ара, която минава 
през родния му 

град Мен е Лоар. 
„Когато за първи път до-

ведох Гарние у дома, той 
каза развълнувано, че на-
шето село Джаосъ е точно 
като неговия град“, разказ-
ва Джао Лисин в интервю 
за Синхуа.

Двамата се запознават 
на музикален фестивал във 
Франция през 2012 година, 
чийто организатор е Гар-
ние, и започват романтич-
на връзка. Когато решават 
да сключат брак, той първи 
предлага сватбата да е прос-
та, креативна и да се със-
тои в родния край на Джао 
Лисин.

Подобно на тях все пове-
че млади китайци избират 
да се врекат във вечна вяр-
ност на село, а не в луксо-
зен градски ресторант. 

Местата варират от зе-
ленчукови градини и лива-
ди до пасторални зони бли-
зо до реки, предлагайки съ-
четание от съвременни тен-
денции и традиционни ри-
туали.

„Китайската сватбена це-
ремония е много по-различ-
на от тази във Франция“, 
казва Гарние и добавя, че 
е впечатлен от много оби-
чаи, например повдигането 

Селските сватби набират популярност 
сред младите двойки

Г

Преди време 48-годишният французин Ксавие 
Гарние участва в традиционна китайска сватба 
в историческо село в Китай, която никога няма 
да забрави. През лятото на 2015 г., докато 
фойерверки осветяват небето, той разменя 
брачни обети с бъдещата си съпруга джао 
лисин в добре декорирана селска къща край река 
Михъ в родния й край – село джаосъ  
в източната китайска провинция Шандун.

с ключови думи „селски 
сватби“ в платформата са 
се увеличили със 134% на 

годишна база през първо-
то тримесечие, а на пуб-
ликациите – с 421%, сочат 

данните на Сяохунша. 
„Младите предпочитат 

простите и съвсем естети- 

чески сватби“, казва Джао, 
който е израснал на село 
и си спомня, че в минало-
то обикновено сватбените 
церемонии са се организи-
рали само в присъствието 
на родителите и някой от 
по-възрастните членове на 
семейството. 

„Въпреки че все повече 
млади хора се установяват в 
градовете, те не късат връз-
ките с родните си краища и 
въвеждат нови идеи и кон-
цепции за селските сватби. 
Това прави традиционна-
та китайска сватба по-ди-
намична и жизнена“, каз-
ва Джао.

След около две десети-
летия в Китай Гарние е на 
мнение, че растящата попу-
лярност на селските сватби 
е знак за по-голямата уве-
реност на младите китайци 
в собствената им култура. 

„Затова те предпочи-
тат сами да избират своите 
сватбени церемонии“, уве-
рен е французинът.

двете нации се опознаха още по-за-
дълбочено, а организираните съби-
тия създадоха условия за стабилно 

сътрудничество в различни насо-
ки и насърчиха пътуванията и об-
мена между хората.

на червения булчински во-
ал, обиколката около огни-
щето от двамата младожен-
ци и поклона пред родите-
лите за благословия.

Влогър с фамилия Джао 
забелязва, че платформата 
Сяохунша, която е китайска 
социална медия, ориентира-
на към теми, свързани с на-
чина на живот, е наводне-
на от снимки и клипове на 
селски сватби. Търсенията 
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ПЕЧАТ
АЛИАНС МЕДИЯПРИНТ

Използвани са материали  
на АГЕНЦИЯ „СИНХУА“ и CRI

Т
урнирът за Купа-
та AVC е между-
народно състеза-
ние по волейбол в 
Азия и Океания, 
в което мерят си-

ли най-добрите мъжки на-
ционални отбори на държа-
вите от Азиатската волей-
болна конфедерация.

Спортният триумф сло-
жи край на 10-годишното 
чакане на Китай да застане 
на първо място на подиума 
на турнира на Азиатската 

Постиженията на волейболистите  
в Китай повдигат увереността им
триумфът на мъжкия национален отбор на 
Китай, който неотдавна за първи път от 
десет години спечели Азиатската купа по 
волейбол за мъже, известна още като Купата 
на AVC за мъже, както и преди това победата 
му през юни срещу  силния отбор на Бразилия, 
вдъхновяват китайските волейболисти да 
продължат да надграждат подготовката си за 
следващите волейболни битки на световната 
арена в този популярен спорт. 

Младият китайски волейболен ас Джан Цинян спечели наградата за най-полезен играч  
в турнира за Купата на AVC

Главният треньор на китайския мъжки национален 
отбор по волейбол у Шен казва, че неотдавнашната победа 

на 2022 AVC Cup е показала, че отборът се движи  
в правилната посока, като все повече скъсява дистанцията 

със световния волейболен елит

дъха обрат на отбора на по-
луфинала срещу Южна Ко-
рея, когато възпитаници-
те на У издържаха мачбо-
лове в четвъртия и петия 
сет, преди в крайна смет-
ка да излязат победители с  
3 – 2 (20 – 25, 25 – 17, 32 – 34,  
29 – 27, 17 – 15). „Ако до-
ри един от нашите играчи 
се беше предал този ден, 
щяхме да загубим мача“, 
обяснява У Шен.

То казва, че този мач 
всъщност е разкрил мно-
го от слабостите на отбо-
ра, особено в сервирането 
и в блокирането. 

„Мисля, че някои от иг-
рачите нямаха правилното 
мислене. Може да са си по-
мислили, че сме играли с 
топ отбори като Бразилия, 
така че победата над азиат-
ските отбори ще бъде лес-
на. Преди финала ние прос-
то им напомнихме за не-
достатъците им в полуфи-
нала и им казахме да да-
дат всичко от себе си на 
финала. Това със сигурност 
е допринесло за победата“, 
казва У.

Класиран на 19-о място 
в света, Китай изненада фе-
новете през юни, като побе-
ди 3-тия във волейболната 
ранглиста Бразилия в тур-
нира на Волейболната ли-
га на нациите FIVB, като 
този импулс се пренесе и 
до спечелването на Купа-
та на AVC.

До края на годината за 
китайския национален от-
бор по волейбол предсто-
ят още редица изпитания. 
Първото е Световното пър-
венство в Полша и Слове-
ния от 26 август до 11 сеп-
тември. Отборът на Китай 
в момента е в Сърбия, къ-
дето се подготвя за турнира.

волейболна конфедерация. 
Духът на китайските нацио-
нали бе силно повдигнат и 
от победата над отбора на 
силните бразилски нацио-
нали.

„Показахме страхотен 
отборен дух по време на 
AVC Cup и тази победа зна-
чително повиши увереност-
та ни. Постигнахме целите 
си и също така разбрахме 
областите в играта, в кои-
то трябва да се усъвършен-
стваме. Това ще ни е от 
полза в бъдещите мачове“, 
каза старши треньорът на 
китайските волейболисти 
У Шен пред China Sports 
Daily. 

„Ако един отбор не мо-
же да постигне добри ре-
зултати на турнир и ви-
наги е на дъното, как мо-
же да има самочувствие? 
В бъдеще трябва да бъдем 

по-агресивни, но и стабил-
ни в същото време. В про-
тивен случай ще ни бъде 
по-трудно, когато се изпра-
вим срещу европейските от-
бори на предстоящото све-
товно първенство.“ 

Отборът на Китай огла-
ви подиума на AVC Cup в 
Накхон Патом, Тайланд, на 
21 август с победа с 3 – 0 
(25 – 20, 25 – 23, 25 – 22) над 
Япония на финала. След ка-
то преди това записа побе-
ди и над Китайско Тайпе, 

Бахрейн, Пакистан, Иран 
и Южна Корея. 

Това бе перфектен ре-
корд за китайския национа-
лен отбор по волейбол. По-
следния път, когато Китай 
спечели шампионата AVC 
Cup, беше през 2012 г., ко-
гато Китай победи Иран на 
финала във Виетнам.

Младият китайски ас 
Джан Цинян сега спечели 
наградата за най-полезен 
играч, а неговите съотбор-
ници Джан Дзеджя и Пен 
Шикун си поделиха награ-
дата за най-добри средни 
блокировачи.

Шампионатът се оказа 
и безценна тренировка за 
средния блокировач Джан 
Дзеджя. 

26-годишният волейбо-
лист не беше играл от ми-
налогодишните национални 
игри, но сега успя да покаже 

впечатляващи изяви.
„Не бях играл дълго вре-

ме, така че бях малко не-
сигурен за състоянието си. 
Отборът игра като един и 
всички бяхме толкова обе-
динени. Така стигнахме до 
най-високия подиум“, каза 
Джан Дзеджя пред China 
Sports Daily.

„Нормално е младите 
играчи да са нервни в го-
лемите турнири, но след ня-
кои мачове всички се впи-
саха добре и сега са спокой-
но. Всички имат голям по-
тенциал, коментира главни-
ят треньор У и добави, че 
всъщност и младите игра-
чи, и ветераните са се спло-
тили добре в задружен от-
бор. Всички имаме една и 
съща цел.“

Може би определящият 
момент за Китай в Купа-
та на AVC беше спиращият 
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Започнаха 
Третите 
етнически игри 
на провинция 
Хъйлундзян
Двудневното 
събитие 
привлече около 
400 спортисти 
от цялата 
провинция. Те ще 
участват в шест 
традиционни 
игри като 
надбягване на 
бордови обувки, 
дабулу, борба в 
етнически стил, 
стрелба с лък, 
теглене на въже 
и игра с перлена 
топка.

Снимка Синхуа

КалЕйДосКоп

за 1 месец 2 лв.

за 3 месеца 6 лв.

за 6 месеца 12 лв.

за 12 месеца 24 лв.

Може да се абонирате  
във всички пощенски 
станции в страната и  
в редакцията на адрес:
софия, ул. позитано 20а 
тел.: 02/944 1026

Абонирайте се за 2022 г.
Каталожен № 381

Ако искате да научите повече за Китай, следете сайта на български език на Китайската 
медийна група (КМГ) и профила във Фейсбук, където в четири поредни петъка от 19 август 
ще се публикуват специално подготвени видеа. 

Сайтът на български на КМГ е на адрес: http://bulgarian.cri.cn/, 
а във „Фейсбук“– https://www.facebook.com/CRI.Bulgarian.

роят на потреби-
телите на 5G в 
Китай е достиг-
нал 475 милиона 
до края на юли, 
съобщи Минис-

терството на промишленос-
тта и информационните тех-
нологии.

Това отбелязва нетно 
увеличение от 120 мили-
она потребители в сравне-
ние с края на 2021 г. Към 
края на юли страната е из-
градила почти 1,97 мили-
она 5G базови станции, ка-
то всички градове на ни-
во околия, окръг и 96 про-
цента от по-малките гра-
дове имат покритие на 5G 
мрежата.

Министерството ще про-
дължи да насърчава изграж-
дането на нова информа-
ционна инфраструктура, 
включително 5G мрежи и 

Б

Броят на потребителите  
на 5G в Китай е достигнал  
475 милиона до края на юли

гигабитови оптични мре-
жи, както и дълбоката ин-
теграция на т.нар. „двойни 
гигабитови“ мрежи в раз-
лични области.

Ще бъдат положени уси-
лия и за постепенно разши- 

ряване на покритието на 
висококачествени мрежи в 
селските райони и активно 
разширяване на приложе-
нието на нови бизнес фор-
ми там, казаха още от ми-
нистерството.

„Разнообразно земеделие“ в село Даху
Село Даху се намира в провинция Фудзиен и е известно 
като зеленчуковата кошница на града – една от важните 
производствени бази за зеленчуци в района. През 
последните години, разчитайки на отличната екологична 
среда и богатите планински ресурси, тук се модернизира 
традиционният начин на засаждане, диверсифицираха се 
селскостопански индустрии с голям пазарен потенциал, 
разшириха се каналите за продажба и се подобри 
ефективно благосъстоянието на фермерите.

Снимка Синхуа

К

Очарователните 
кафенета на Шанхай 

огато посеща-
вате Шанхай, е 
невъзможно да 
не забележите 
множеството ка- 
фенета. Според 

статистиките в града има 
почти 8000такива заведе-
ния, с което се нарежда на 
първо място в света.

В рамките на Седми-
цата на кафето в Шанхай, 
която започна на 4 август, 
бе открит „Международен 
пристан на кафето“, къде-
то десетки производители 

на кафе и съответното обо-
рудване представят своите 
продукти.

Кафето в Шанхай иг-
рае и важна роля в съжи-
вяването и опазването на 
културното наследство и 
историята. Редица истори-
чески сгради са превърна-
ти в кафенета, съчетавайки 
културните ценности с мо-
дерния живот. По този на-
чин предоставят възмож-
ност на посетителите да се 
потопят в уникалната ис-
тория и култура на града.


